
Beste gemeenteraadsleden hier bijeen op 26 januari 2017, 
 
Ik sta hier nu 3 jaar na de vorige gemeenteraadverkiezingen eind 2014 
 
Ik spreek hier als burger. Voor de helderheid,    ik heb ook deel genomen aan de 
raadswerkgroep opkomst verkiezingen. Ook was ik aanwezig bij de vergadering van 
de adviescommissie van 12 januari, toen het actieplan van de werkgroep werd 
besproken. Ik ben ernstig teleurgesteld in wat ik toen gehoord heb. Nee dat is nog 
mild, ik ben een boze burger geworden, een die dreigt af te haken en de volgende 
keer niet meer wil stemmen. Het doet er immers toch niet toe wat burgers zeggen? 
Waarom vraagt u burgers om een mening, als de voorstellen van de burgers opzij 
worden geschoven? 
Ik snap dat niet! Leg het mij uit alstublieft!! 
 
De opkomst bij de laatste verkiezingen was ronduit slecht en deze moet omhoog 
zodat we kunnen zeggen; “de gemeenteraad vertegenwoordigd alle inwoners en niet 
2/5”.  
 
Gelukkig was de gemeenteraad ook geschrokken van de slechte opkomst  in 2014 
en is er unaniem een motie aangenomen waarin een raadswerkgroep moest 
onderzoeken hoe de opkomst bij de volgende gemeenteraadsverkiezingen 
verhoogd zou kunnen worden. 
 
Ik woon in de Schadewijk waar de opkomst bij de laatste 
gemeenteraadsverkiezingen ronduit slecht was, de laagste van alle wijken of dorpen, 
rond de 30%,  
 
Mijn vraag is nog steeds waar komen die verschillen door en waarom haken vooral 
mensen in de stad Oss af. Ook de werkgroep heeft hierover gepraat maar al snel 
werd besloten het meer toekomst gericht aan te pakken: wat moeten we doen om 
die mensen er weer bij te betrekken!  
 
Vol optimisme gingen mensen van verschillende partijen samen aan de slag. Het 
was moeilijk maar nuttig. De leden van de werkgroep hadden zelf ook veel goede 
ideeën. Vooral de “jongeren” in de werkgroep.  
Na veel gediscussieer en lezen van al gepubliceerde onderzoeken werd besloten, 
terug te gaan naar de burger en daar ideeën op te halen. Hier is veel energie en tijd 
in gestoken, door veel raadsleden en burgers.  
 
Het verbaasde mij dat de ideeën die zijn aangedragen door burgers uit de gemeente 
Oss zoals weergegeven in het rapport door een aantal partijen worden 
afgewaardeerd. Niet de moeite waard om te onderzoeken. De teneur in de 
adviescommissie was vooral meer stemlocaties want de invloed van de rest is 
marginaal en kost te veel geld.  
Met alleen meer stemhokjes krijgen we de burgers die niet gaan stemmen echt niet 
naar de stembus. Daar zijn andere methoden voor nodig, een aantal van deze 
methoden zijn voorgesteld door eigen burgers. Zie deze voorstellen als excentriek 
uitziende racewagens met het doel meer mensen naar het stembureau te krijgen bij 
de volgende verkiezingsrace.  



Er ligt een geheel pakket aan voorstellen in dit actieplan. Met als doel een hogere 
opkomst te bereiken. Een aantal zijn onorthodox maar zouden heel goed kunnen 
werken. Ze zijn toegespitst op de lokale situatie. Het enige wat gevraagd wordt is 
deze voorstellen verder uit te werken eerst in zijn geheel.  
Of om het anders te zeggen: 
Zie dit actieplan het als een autorace. Het is de bedoeling dat alle auto’s de 
eindstreep van deze race halen. En dat dan bepaald word welke auto’s het 
geschiktst is voor de volgende race, de race naar de stembus. Een brede aanpak 
verhoogd de kans mensen te bereiken die niet naar de stembus gaan of in politiek 
zijn geïnteresseerd. Die bereik je niet met meer stemlokalen of harder roepende 
politieke partijen. 
 
Maar wat gebeurde er in de adviescommissie met deze autorace, bij de eerste 
pitstop worden er een aantal raceauto’s uit de wedstrijd gehaald. De reden is 
onduidelijk, beviel de kleur van de auto’s niet of waren ze te excentriek. De auto’s 
vertoonde geen technische mankementen. Misschien zijn de auto’s straks inderdaad 
te duur om door te sturen naar de volgende wedstrijd, maar laten we dat dan eerst 
echt uitzoeken in plaats van deze excentrieke auto’s nu al uit de race te nemen, dat 
is principieel onjuist. Dit zou je eigenlijk niet moeten doen want het pitstop-team 
bestaat uit burgers. Burgers die ervoor willen gaan om juist de niet stemmers te 
activeren.  
Het doet pijn dat juist de ideeën van de burgers niet de moeite waard worden 
gevonden om verder uit te werken. 
 
Politieke partijen in deze gemeenteraad, wijk af van de geijkte paden, probeer eens 
iets anders, durf te veranderen, durf te kantelen, durf te doen. 
 
Geef alle mogelijkheden de kans met meer realistische cijfers eraan gekoppeld. Maar 
vooral ……. geef de ideeën van de burgers de kans.  
 
 
 


